
 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 29.4 2025 
Kl. 17.00-19.00 i Børnehaven 

 
1) Dagtilbudsstruktur i Aars – kommentarer sendes til Anders Norup senest 7. maj 

 
Joan har været med fra starten og nu er der sendt høring ud. Vi skal nu have lavet et høringssvar. 
 
Vi kunne ønske at der kunne laves ny institution så vi kan samle vuggestuen og børnehaven på 
samme matrikel. Det er ikke muligt og vi arbejder videre med 2 afdelinger under samme ledelse. 
 
Høringssvar: 
1. Ønskescenariet er at vuggestue og børnehave ligger geografisk tættere på hinanden, så 

logistikken fungerer bedre. Vi oplever desværre også at nogle fravælger Troldehøj netop fordi vi 
er på 2 adresser. 
 

2. Vi vil anbefale et max på 30 børn i vuggestuen.  

• Der er plads til 3 grupper i vuggestuen og KIDS anbefaler et max på 9 børn pr. gruppe. 

• Indeklima og arbejdsmiljø belastes uhensigtsmæssigt 

• Når der er for mange børn, skal der meget mere fokus på struktur og det kan være 
ressourcekrævende. 

 
 

2) Frokostordning – 2026/2027 
 
Vi skal hvert andet år beslutte om vi vil fravælge tilbuddet om kommunal frokostordning. 
 
Vuggestuen laver virkelig god og lækker mad og det vil vi gerne have mere fokus på at få reklameret 
for. Vi talte om Instagram.  
 
Bestyrelsen har enstemmigt vedtaget at vi ikke ønsker frokostordning i børnehaven med de 
nuværende tilbud. 
 
 

3) Forsøg med eftermiddags cafe´ 
 
Det har fungeret ca. 1 måned nu. Børnene vænner sig langsomt til det og det fungerer rigtig godt. 
Nogle vil gerne vente lidt og de kommer som de har lyst til. De sidder max 10 ad gangen, så nogle 
gange venter man lidt. Der opleves meget hygge omkring spisningen og det bliver mere og mere 
roligt.  
 
 

4) Nyt fra børnehaven – personale og struktur, koloni, skolebørns afslutning, stærke 
inkluderende fællesskaber, sommerferie, læringsfestival mm 
 
Struktur: 13 børn stopper. Vi fortsætter i 3 grupper med 2 voksne på hver stue. Vi har 46 børn i alt 
sidst på året og skal bruge 8 voksne. Det er hvad vi har. 
 
Vi går i gang med at øve til sommerfest her i maj. Temaet er MGP. 
 
Vi er inviteret i Alfa for at høre Aalborg symfoniorkester – de 30 ældste børn. 
 
Svømning for den nye førskolegruppe. Der bliver en enkelt tur i maj. Der er sendt info ud. 
 
Koloni for den nye førskole-gruppe er på Bjælkegården og der er sendt invitationer ud. 
 



Der kommer cykeldage og heldagsture. 
 
Vi arbejder med stjernestunder, børnefællesskaber – lige deltagelse. Godt børnesyn. 
 
Katja er færdig med uddannelse ICDP-2 og Pernille er stadig i gang med uddannelse til 
inklusionspædagog – hun er færdig til sommer. 
 
Fælles for børnehave og vuggestue: 
 
Ressourceteam: Deltagere fra børnehaven er Pernille, Katja og Joan. Deltagere fra vuggestuen er 
Louise, Trine og Joan. 
 
Udfordringer tages med fra dagligdagen og gruppen finder ideer og løsninger. For eksempel et barn 
der leger meget alene og skal hjælpes videre. 
 
Sidste tirsdag hver måned for børnehaven og sidste torsdag hver måned for vuggestuen. 
 
Læringssamtale: Hvad vi har vi haft af tiltag siden KIDS var ude sidste år. Hvor langt er vi omkring 
stærke inkluderende fællesskaber. 
 
Sommerferie: uge 28 og 31 er problematisk mht. bemanding – især i vuggestuen. Der er mange 
børn der kun har 2 ugers ferie og nogen der ikke holder ferie. 
 
Personale: Normeringstilpasning – faldende børnetal i Aars by - pr. 1-8-2025 flytter Monika fra 
vuggestuen over i børnehaven. Vi får ikke barselsvikar for Katja i børnehaven. Vi har sagt nej til 
studerende i børnehaven i år når Line stopper. Nanna fra vuggestuen blev tilbudt et år mere og 
skulle stoppe pr. 1. august, men har fået job i Viborg fra 1. maj 2025. Trine i vuggestuen flytter fra 
gruppe 1 og op til de store børn – og laver den gode overgang, da der er mange børn, der har 
alderen til at komme ovenpå. Louise har fået nyt job pr. 1. juni 2025. Alt i alt kommer normeringen til 
at gå op – uden at vi skal ud og afskedige. 
 
 

5) Nyt fra vuggestuen – vi har fået godkendt vores navn: Vuggestuen Troldehøjen, personale og 
struktur, evaluering af påske, sommerferie, læringssamtale mm 
 
Børnetallet er faldende: Vi har 30 børn nu men kommer ned på 19 børn i nov-dec. 
 
Der er kommet fantastisk ro i vuggestuen. 
 
Der er meget fokus på at tale med børnene og  sættes ord på alt det børnene og de voksne gør især 
i hverdagsrutinerne. Det fungerer rigtig flot. 
 
Mere systematik i sovende og vågne børn og rutiner som bleskift mv. 
 
Trine står for sangglad-mini og det er helt super. 
 
Louise er færdig med uddannelse ICDP-2 og Trine er stadig i gang med uddannelse til 
inklusionspædagog – hun er færdig til sommer. 
 
 

6) Nyt fra bestyrelsen – (Dialogmødet den 23/4) 
 
Dialogmøde: Vi var på Markvænget. Info om mellemformer fra Markvænget og Børneuniverset. 
Grupper med snak om hvordan det fungerer. Mest positive tilbagemeldinger. Oplæg om høringssvar 
– ønske om længere frist. Der er ønske om at der ikke kommer mere nyt nu så der er ro til at få alt 
implementeret ordentligt. 
 
 



7) Budget 2025 
 
Gennemgået. Vi ligger ret præcist på det beløb der kan bruges indtil nu. 
 
Vi planlægger ny trappe på børnehavens legeplads. Derudover nyt højbed. Vi vil prøve at søge 
midler til udeområdet ved den store rutsjebane – skrænten. 
 
 

8) Forældremøde i vuggestuen og valg til bestyrelsen 
 
Forældrene har fået invitation og der hænger en kandidatliste i vuggestuen, de kan skrive sig på. 
Der er tilbagemeldinger allerede nu. Det ser ud til der bliver flere kandidater. Nogle sikre og nogle 
der overvejer. 
 
Til selve mødet skal forældrene fordeles på deres børns stuer og se og høre om ting fra hverdagen. 
De skal høre formandens beretning i starten af mødet. Lotte tager den for Anders, som skal arbejde. 
 
Vi havde en snak om sammensætning i bestyrelsen og hvem der er på valg. Det ser ikke ud til at der 
bliver problemer. 
 
 

9) Evt. 
 
Optog til kimbrerfest: uge 36. Vi har ikke flere bestyrelsesmøder, men må lave et særskilt møde til 
planlægning. Vuggestuen skal også med. Vi har trolde ører -og haler og alt muligt andet. Anders kan 
supplere med noget lastbil-værk.  
 
 

 
 


